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 Fritidsnämnden 

§ 25 FRN 2016/69 

Ersättningsbassäng för Näckenbadet samt planering för 
ny simhall i Saltsjöbaden 

Beslut 
1. Fritidsnämnden bedömer att det finns ett behov av en ersättningsbassäng i 

Saltsjöbaden för den tiden från det att det nuvarande Näckenbadet stängs tills att 
den nya simhallen i Saltsjöbaden öppnar. 

2. Fritidsnämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att en tillfällig 
ersättningsbassäng ska byggas i anslutning till Saltsjöbadens ishall och Saltsjöbadens  
samskola, för den tiden från det att det nuvarande Näckenbadet stängs tills att den 
nya simhallen i Saltsjöbaden öppnar. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har i uppgift att bedöma om det behövs en ersättningsbassäng i 
Saltsjöbaden under den tiden från det att det nuvarande Näckenbadet stängs tills att den 
nya simhallen i Saltsjöbaden öppnar.   
 
Bedömningen är att det finns ett behov av en ersättningsbassäng i Saltsjöbaden under den 
tid som det gamla Näckenbadet rivs och en ny simhall byggs. Om det inte skulle anläggas 
en ersättningsbassäng skulle det få negativa konsekvenser för framför allt dem som nyttjar 
dagens Näckenbadet. Det skulle innebära svårigheter för såväl föreningslivets verksamhet, 
skolorna och den allmänhet som besöker Näckenbadet idag. Möjligheten att erbjuda 
simskola i samma omfattning som idag skulle minska. Även de som nyttjar Nacka simhall 
skulle påverkas då den totala kapaciteten i simhallsyta i kommunen skulle minska med ca 45 
procent. 
 
Kultur- och fritidsenheten föreslår tillsammans med enheten för fastighetsutveckling att en 
tillfällig ersättningsbassäng i tält anläggs i anslutning till Saltsjöbadens ishall och 
Saltsjöbadens samskola. En tillfällig ersättningsbassäng kommer innebära en merkostnad 
för kommunen på cirka 2,6 miljoner per år under cirka 2,5 år. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2016 
Bilaga 1. Kostnader ersättningsbassäng för Näcken 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkar på återremiss av ärendet med motivering att en lokaliserings 
alternativ i Fisksätra utreds. 
 
Bosse Ståldal (NL) yrkade på återremiss av ärendet med motivering att:  
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 25 forts  
 
1. Simhallar i Nacka och grannkommuner och prioritering av barn och ungdomar 
ytterligare ska utredas med tanke på kommunens ekonomi. 
2. Placering av tillfällig ersättningsbassäng i Fisksätra ytterligare ska utredas. 
 
Richard Wendt (M) yrkade avslag på Martin Hellströmers (S) återremissyrkande.  
Richard Wendt (M) yrkade avslag på Bosse Ståldals (NL) återremissyrkande.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden avslog Bosse Ståldals (NL) återremissyrkande.  
Fritidsnämnden avslog Martin Hellströmers (S) återremissyrkande.  
 
Votering begärdes och genomfördes.  
 
För Martin Hellströmers (S) återremissyrkande röstade Martin Hellströmer (S), Ella 
Tegsten (S), Ninni Lindberg (MP) och Bosse Ståldal (NL).  
 
För Richard Wendts (M) avslagsyrkande röstade Louise Granath (L), Ingemar Sahlgren (C), 
Martin Gunnesson (KD), Anders Markow (M), Ann Hafström (M) och Richard Wendt 
(M).  
 
Fritidsnämnden beslöt med 6 röster mot 4 i enlighet med Richard Wendts (M) 
avslagsyrkande. 
 
Fritidsnämnden beslutade således i enlighet med enhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”TJÄNSTESKRIVELSE Dnr FRN 2016/69 presenterar olika alternativ till placering av 
ersättningsbassäng för Näckenbadet. Ett av alternativen är Saltsjöbadens ishalls parkering! 
Detta skulle betyda att parkeringen försvinner! 
  
Sverigedemokraterna i Nacka avser att detta alternativ är helt enkelt förkastligt! 
Parkeringen är redan idag full av bilar. Den används av Saltsjöbadens hockeyspelare, 
gästande hockeyspelare, tennishallen och Samskolan. 
 
Det blir en kaos om man tar bort parkeringen och adderar alla bilar till besökare till 
simhallen. 
 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 25 forts 
Alternativet att ställa bilar på Erstaviksparkeringen är inte möjlig. Den är långt borta – ca 
800 meter längs skogsstigar - och inte ens skottad vintertid. 
Hoppas fritidsnämnden och tjänstemännen vågar se verkligheten i vitögat och tar bort 
alternativet att placera ersättningsbassäng för Näckenbadet på Saltsjöbadens ishalls 
parkering.  
Intressant tanke är att om Ishallen skulle placerats i Fisksätra - som 30 utav 61 ledamöter i 
kommunfullmäktige ville - skulle vi kanske inte behöva en tillfällig simhall alls. 
Ersättningsbassäng skulle dramatiskt ändra den kostnadskalkylen som beslutet 21 
september 2015 baserades”.    
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”NL har stor respekt för simverksamheten för barn och ungdomar som Saltsjöbadens IF, 
SIF, bedriver. Men kostnaden för en tillfällig bassäng beräknas kosta 6-7 miljoner kronor 
och kommunen behöver vara aktsam med skattebetalarnas pengar. Därför bör det 
ytterligare utredas om alternativa lösningar som kan spara mycket pengar men ändå kunna 
vara praktiska t.ex.: 

• Kan allmänheten och vuxna hänvisas till simhallar i grannkommunerna under 2,5 år 
för att prioritera tiderna i Nacka simhall för simträning och simskola för barn och 
ungdomar i bl.a. SIF:ens regi? 

• Kommundelarna Boo och Älta har saknat simhallar i alla år. Barn och ungdomar 
därifrån har därför fått resa till Nacka simhall för simträning vilket kompisar från 
Saltsjöbaden även skulle kunna göra under några år. Kan Nacka kommun förhandla 
med Värmdö respektive Stockholms kommun om hyra av tider för simklubbarnas 
verksamhet under 2,5 år?  

• Kan en placering av en ersättningsbassäng i Fisksätra vara ett billigare och bättre 
alternativ bl.a. på grund av att det stora behovet av P-platser lättare kan tillgodoses 
där?”’ 

Martin Hellströmer (S) och Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Socialdemokraterna ställer sig positiva till att anlägga en ersättningsbassäng under 
byggperioden av Nya Näckenbadet. Vi tycker det är viktigt att den ligger i närheten av 
nuvarande anläggning då stor del av verksamheten bedrivs av föreningar lokaliserade i 
närområdet. För oss är det viktigt att vi väljer det mest kostnadseffektiva alternativet vilket 
är en lokalisering vid Saltsjöbadens Ishall. Det alternativet kommer dock att försvåra 
parkeringsmöjligheterna vid Ishallen men förhoppningsvis går det att lösa på ett smidigt 
sätt. Med bakgrund av det ville vi även utreda kostnaderna och möjligheterna att lokalisera 
ersättningsbassängen i anslutning till Fisksätra Centrum innan vi var redo att gå till beslut. 
Det förslaget blev tyvärr nedröstat.” 
- - - - - 
  
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 



 
8 (29) 

 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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§ 26 FRN 2016/68 

Inriktning för reviderade riktlinjer för föreningsbidrag 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att de nuvarande riktlinjerna för föreningsbidraget ska 

revideras i syfte att få en modell för föreningsbidrag som bättre främjar en 
önskvärd utveckling av föreningsverksamheten och som uppnår större rättvisa 
mellan olika föreningar. 

 
2. Fritidsnämnden beslutar att utreda reviderade riktlinjer för föreningsbidrag med 

inriktning att  
a. föreningsbidrag ges främst till åldersgruppen 7 – 20 år 
b. föreningsbidrag ges till individuella aktivitetstillfällen istället för 

gruppsammankomster och medlemskap  
c. ungdomar 13 – 17 år, flickor, unga med utländsk bakgrund, unga med 

funktionsnedsättningar, unga i ekonomiskt utsatta familjer och unga 
vuxna 20 - 25 år särskilt uppmärksammas 

d. nya riktlinjer för kommunens föreningsbidrag ska gälla från 1 januari 2017 

Ärendet 
Kultur- och fritidsenheten bedömer att de nuvarande riktlinjerna för föreningsbidraget bör 
revideras i syfte att få en modell för föreningsbidrag som bättre främjar en önskvärd 
utveckling av föreningsverksamheten och som främjar en större rättvisa mellan olika 
föreningar. Utvecklingen kan till exempel handla om att nå fler unga som idag inte deltar i 
någon föreningsdriven verksamhet alls. Därför föreslår enheten att förändrade riktlinjer för 
föreningsbidrag ska tas fram.  
 
Forskning visar att föreningslivet har allt svårare att nå åldersgruppen 13 – 20 år, medan det 
i stor utsträckning når barn i åldern 7 – 10 år. Barn börjar i nästan all organiserad 
verksamhet på fritidsområdet i allt tidigare ålder och slutar allt tidigare med sina aktiviteter. 
Flickor deltar i organiserad fritid i mindre utsträckning än pojkar, och minst deltar unga 
med utländsk bakgrund, unga med funktionsnedsättningar och unga i ekonomiskt utsatta 
familjer. Inriktningen i ett förslag till nya riktlinjer ska vara likvärdiga med 
Riksidrottsförbundets regelverk när det till exempel gäller åldrar och ersättning för 
individuella aktivitetstillfällen.  
   
Nya riktlinjer för föreningsbidrag kommer att diskuteras med föreningslivet under hösten 
för att sedan beslutas av fritidsnämnden. De nya riktlinjerna kan börja gälla från 1 januari 
2017. 
 
 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 26 forts  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2016 
Bilaga 1. Riktlinjer för föreningsbidrag, beslutade av fritidsnämnden 13 november 2013, 
reviderade senast 14 oktober 2015.   

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 27 FRN 2016/27 

Projektbidrag våren 2016   

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Älta Futsal Clubs ansökan om drop-in futsal 

med nolltaxa för projektets tider i kommunens idrottsanläggning 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Nacka ridklubbs ansökan om 

Daglägerverksamhet för barn och ungdomar under tre sommarlovsveckor med 3 
100 kronor  

3. Fritidsnämnden beslutar att beviljar Nacka ridklubbs ansökan om Clinic med 
Kristian von Krusenstjärna med 3 000 kronor   

4. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka ridklubbs ansökan om Nationaldagsfirande  
5. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Fisksätra BBK ansökan om Starta upp boxning 

Fisksätra med 13 000 kronor 
6. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Boo KFUM IA (bordtennis) ansökan om Gratis 

tjejläger med 30 400 kronor  
7. Fritidsnämnden beslutar att avslå Boo KFUM IA (bordtennis) ansökan om Fit Ping 

Tonic 
8. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Boo KFUM IA (bordtennis) ansökan om 

Babypingis med 10 000 kronor  
9. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Skuru IK Handboll ansökan om Handboll för 

alla – fortsatt projekt med 23 000 kronor 
10. Fritidsnämnden beslutar att Älta Futsal club, Nacka ridklubb, Fisksätra BBK, Boo 

KFUM IA (Bordtennis) och Skuru IK Handboll ska inkomma med en redovisning 
över genomfört projekt senast den 1 april 2017 

Ärendet 
Vid utgången av ansökningsperioden den 1 april 2016 hade nio ansökningar om 
projektbidrag inkommit. Totalt ska 147 0000 kronor fördelas i projektbidrag till 
föreningslivet i Nacka.  
 
De nio ansökningar som inkommit till den 1 april i år är från Älta Futsal Club, Nacka 
ridklubb, Fisksätra BBK, Boo KFUM IA (bordtennis) och Skuru IK Handboll.  
 
Fritidsnämnden beviljar sex ansökningar med projektbidrag på sammanlagt 82 500 kronor. 
Vilket innebär att det finns 64 500 kronor kvar i avsatt budget för projektbidrag under 
hösten 2016. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2016 
Bilaga 1. Ansökan Älta Futsal Club   
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 27 forts  
 
Bilaga 2. Ansökan Nacka ridklubb  
Bilaga 3. Ansökan Nacka ridklubb  
Bilaga 4. Ansökan Nacka ridklubb  
Bilaga 5. Ansökan Fisksätra BBK 
Bilaga 6. Ansökan Boo KFUM IA (Bordtennis)  
Bilaga 7. Ansökan Boo KFUM IA (Bordtennis) 
Bilaga 8. Ansökan Boo KFUM IA (Bordtennis) 
Bilaga 9. Ansökan Skuru IK Handboll 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
Louise Granath (L) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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§ 28 FRN 2016/72  

Verksamhetsstöd genom överenskommelse med Älta IF 
Konståkning 2016-2018 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar om en ny överenskommelse, 2016-2018, med Älta IF 
Konståkning, gällande verksamhetsstöd för föreningens skridskoverksamhet för personer 
med funktionsnedsättning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 2016-04-25. 

Ärendet 
Älta IF Konståkning bedriver skridskoverksamhet för personer med funktionsnedsättning. 
Sedan starten 2012 har fritidsnämnden stöttat verksamheten. Föreningen vill utveckla 
verksamheten och har ansökt om fortsatt ekonomiskt stöd. 
  
Målgruppen personer med funktionsnedsättning är prioriterad av fritidsnämnden och 
kultur- och fritidsenhetens bedömning är att verksamheten håller hög kvalitet och är unik i 
sitt slag. Fritidsnämnden bidrar med 100 000 kronor per år i två år till föreningens 
skridskoverksamhet för personer med funktionsnedsättning. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2016 
Bilaga 1: 2016-04-25, Överenskommelsen om särskilt verksamhetsstöd mellan Älta IF 
Konståkning och Nacka kommun  
Bilaga 2: Redovisning om särskilt verksamhetsstöd 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.   
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 29 FRN 2016/58 

Behov av isolering av Björknäs islada 

Beslut 
Fritidsnämnden bedömer att det finns ett behov att isolera Björknäs islada.  
Fritidsnämnden föreslår kommunstyrelsen att besluta om en isolering av Björknäs islada. 

Ärendet 
Björknäs islada är ursprungligen en utebana som försågs med tak och sedermera plåtväggar. 
Isladan är helt oisolerad, vilket medför att issäsongen är avsevärt mycket kortare än vad den 
är i kommunens övriga ishallar. Fritidsnämnden föreslår en isolering av isladan. Genom att 
isolera isladan ökar kapaciteten och utbudet av verksamheter för föreningslivet och 
medborgarna, isoleringen innebär också energibesparingar och minskat störande buller för 
boende i närmiljön.  En isolering beräknas kosta 8,8 miljoner kronor, vilket skulle innebära 
ett hyrestillägg med 475 200 kronor/år för fritidsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2016 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade bifall till förslag till beslutet.   

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Helena Håkansson (L) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Isoleringen av Björknäs islada innebär att anläggningen kan användas mer än tidigare.  Det 
innebär också utökade möjligheter att öppna upp anläggningen för motionsåkning för 
allmänheten.  Ur ett folkhälsoperspektiv är det positivt att våra gemensamma 
sportanläggningar även kan användas för allmänhetens olika typer av spontanaktiviteter.” 
 
Martin Hellströmer (S) och Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Det är mycket glädjande att Björknäs Islada äntligen ska isoleras. Det ger många positiva 
effekter med längre säsonger och bättre is. Vi Socialdemokrater har under ett par år avsatt 
pengar i våra budgetar för att kunna isolera Björknäs Islada, det är därför extra glädjande 
att majoriteten nu väljer att gå på vårt förslag.” 
 
- - - - - 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 30 FRN 2016/47 

Behov av konstgräsplan på Skuru idrottsplats 

Beslut 
Fritidsnämnden ser behov av en konstgräsplan på Skuru idrottsplats och föreslår 
kommunstyrelsen att besluta om omläggning av naturgräsplanen på Skuru idrottsplats till 
konstgräsplan. 

Ärendet 
Skuru idrottsplats (IP), har idag en 11-manna naturgräsplan som nyttjas av Boo FF, Järla 
IF, Skuru skola, samt ett flertal mindre föreningar. Fotbollsplanen har under flera år haft 
maximal belastning och är nu uttjänt. Bristen på 11-mannaplaner är påvisad i 
fritidsnämndens kapacitetsutredning daterad 15 september 2015. Att bygga bort 
naturgräsplaner är en väg att ge fler timmar för fotbollsaktiviteter, med ett konstgräs kan 
planen användas 2000 timmar/år. 
En omläggning är prioriterad att påbörjas redan till hösten 2016 efter avslutad säsong och 
slutföras våren 2017, vilket skulle innebära att säsongstarten för fotbollen kan ske till 
seriestart våren 2017. Fritidsnämnden föreslår kommunstyrelsen att besluta om omläggning 
av naturgräsplan på Skuru idrottsplats till konstgräsplan. 
Utgiften för projekt beräknas bli 5 miljoner kronor och kostnaden för nämnden cirka 300 
000 kronor per år om kommunstyrelsen bifaller förslaget. Detta projekt påverkar inte 
driftskostnaderna. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 13 april 2016 

Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade avslag på enhetens förslag till beslut.  
Ordförande Richard Wendt (M) yrkade avslag på Ninni Lindbergs (MP) avslagsyrkande.  
Louise Granath (L) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 
I enlighet med Richard Wendts (M) avslagsyrkande beslutade nämnden att avslå Ninni 
Lindbergs (MP) avslagsyrkande. Vidare beslutade fritidsnämnden i enlighet med Louise 
Granaths (L) bifallsyrkande och biföll enhetens förslag till beslut.   

Protokollsanteckningen 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 30 forts 
 
”NL tillstyrker planerna och i samband med anläggning av konstgräs bör nya 
omklädningsrum byggas då de befintliga (ca 80år) är mycket nedgångna och enligt spelare 
har rik tillgång på råttor”. 
 
Martin Hellströmer (S) och Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Redan idag finns det ett behov av 3 ytterligare 11-mannaplaner i kommunen och Nacka är 
rankat som en av Stockholms sämsta fotbollskommuner. Genom att bygga ytterligare en 
11-mannaplan kommer en del av dagens behov att täckas. Vi kommer ha en stor inflyttning 
till Nacka under de närmaste 10 åren och kommer därmed få ett ännu större behov av nya 
fotbollsplaner. Det är glädjande att det byggs fler fotbollsplaner i kommunen men vi 
kommer även behöva ha fler fotbollsplaner där inflyttningen kommer bli som störst i 
centrala Nacka.” 
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 31 FRN 2015/50-820  

Behov av 11-manna fotbollsplan på Porsmosseverket 

Beslut 
Fritidsnämnden ser behov av en 11-manna konstgräsplan vid Porsmosseverket, 
Kummelnäs 11:118 och föreslår kommunstyrelsen att besluta att anlägga en plan på 
fastigheten. 

Ärendet 
I ett politikerinitiativ från Richard Wendt (M) föreslogs att det skulle byggas en fullstor 
fotbollsplan på Porsmosseverket. 
Fritidsnämnden beslutade vid sammanträde den 14 oktober 2015 att ett förslag ska tas fram 
till investeringsbeslut till tertialbokslut 1 år 2016 om att bygga en 11-mannafotbollsplan på 
det område där Porsmosseverket låg. 
Det råder stor brist på fotbollsplaner i kommunen. Föreningar har behov av bokningsbara 
ytor och kultur- och fritidsenhetens dokument Kapacitetsutredning – Behov av 
anläggningar och ytor för idrott och fritids i Nacka kommun daterad 15 september 2015 
visar på behov av fler fullstora fotbollsplaner i Saltsjö-Boo. Tidigare Porsmosseverkets 
fastighet är en förhållandevis stor och plan yta som långsiktigt ska bebyggas.  En 
fotbollsplan i området fyller delar av behovet i området Saltsjö-Boo och är även en tillgång 
i ett kommande bostadsområde. 
Om beslut fattas att anlägga en 11-manna konstgräsplan på Porosmosseverket beräknas 
utgiften bli cirka 10 miljoner kronor för projektet och kostnaden för fritidsnämnden 
beräknas till 623 000 kronor/år samt en ökad driftskostnad med cirka 75 000 kronor/år. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens den 12 maj 2016 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enligt med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar  
Martin Hellströmer (S) och Ella Tegsten (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Redan idag finns det ett behov av 3 ytterligare 11-mannaplaner i kommunen och Nacka är 
rankat som en av Stockholms sämsta fotbollskommuner. Genom att bygga ytterligare en 
11-mannaplan kommer en del av dagens behov att täckas. Vi kommer ha en stor inflyttning 
till Nacka under de närmaste 10 åren och kommer därmed få ett ännu större behov av nya  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 



 
17 (29) 

 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 31 forts  
 
fotbollsplaner. Det är glädjande att det byggs fler fotbollsplaner i kommunen men vi 
kommer även behöva ha fler fotbollsplaner där inflyttningen kommer bli som störst i 
centrala Nacka. 
  
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”NL tillstyrker planerna för en 11-mannaplan på Porsmosseområdet. Området planeras i 
övrigt för boenden och då måste kommunikationer till och P-platser för fotbollsplanen 
noga beaktas utifrån erfarenheterna från Boovallen.” 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 32 FRN 2016/71 

Bidrag för sommarverksamhet för barn med 
funktionsnedsättningar i form av allergi och astma 2016 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja ersättning för kostnader, dock maximalt med 35 

000 kronor, till Astma- och allergiföreningens lägerverksamhet i sommar, för max 6 
barn, bosatta i Nacka kommun.  

2. Föreningen ska senast den 1 januari 2017 inkomma med en redovisning av hur 
bidraget använts inom lägerverksamheten 2016. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslutade 2010-05-10, FRN 2010/63-805, att följa 
länsrekommendationerna om kommunalt bidrag för deltagande i lägerverksamhet för barn 
och unga med astma/allergi.  
 
Astma- och Allergiföreningen i Stockholms län bedriver sjösportläger på Barnens Ö där 
verksamheten, mathållning, förläggning, läkarinsatser och säkerhetsorganisation är 
anpassad för målgruppen barn och unga med allergi och astma. 
 
Astma och Allergiförbundets lägerverksamhet anses vara värdefull ur ett tillgänglig- och 
jämlikhetsperspektiv och anser att det fyller ett unikt behov för en prioriterad målgrupp.  
 
Kostnaderna på maximalt 35 000 kronor ryms inom fritidsnämndens budget. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2016 
Bilaga: Ansökan om bidrag för sommarverksamhet för barn med funktionsnedsättning i 
form av allergi och astma 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
Richard Wendt (M) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 33 FRN 2015/121-041 

Tertialbokslut 1 år 2016 för fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 1 för perioden januari – april år 2016. 

Ärendet 
Verksamhetsresultat 
Satsningar på fritid för alla har varit i fokus under perioden, bland annat har 300 barn och 
unga erbjudits gratis sportlovsverksamhet och en speciell publikation med tips på kultur- 
och fritidsaktiviteter för personer med funktionsnedsättningar har tagits fram i samverkan 
med flera kommuner i regionen. Grönt ljus, ett miljösmart belysningsprojekt, har sjösatts 
och installerats på Boovallen för att spara energi och minska störande belysning för 
grannar. Drygt 2,3 miljoner kronor har fördelats i stöd till 68 fritidsföreningar i Nacka.  
 
Insatta resurser 
Fritidsnämnden redovisar ett positivt resultat med 1,9 miljoner kronor. Nettoutfallet är 
43,2 miljoner kronor mot budgeterade medel om 45,1 miljoner kronor. Av överskottet för 
perioden avser 1,3 miljoner kronor ej debiterade hyror av projekt som inte 
färdigrapporterats bland annat Myrsjö IP och Björknäs IP. 0,6 miljoner kronor avser övriga 
driftverksamheter där medlen kommer att förbrukas under året.   
 
Årsprognosen pekar i dagsläget på ett positivt resultat om 1 miljon kronor som beror på 
lägre lokalkostnader än budgeterat enligt ovan. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2016 
Bilaga 1. Resultaträkning 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 34 FRN 2016/73  

Gratis sommarlovsaktiviteter i Fisksätra 2016 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ge föreningen Darra Musik & Dans verksamhetsstöd i 

form av projektbidrag med 35 000 kronor för sommarverksamhet som anordnas 
sommaren 2016 i Fisksätra. 

2. Föreningen ska lämna in en skriftlig redovisning över genomförd verksamhet till 
Nacka kommun senast 2015-09-30 där föreningen redogör för antalet deltagare, 
genomförda aktiviteter och hur beviljat projektbidrag har använts. 

Ärendet 
Föreningen Darra Musik & Dans har den 4 april 2016 lämnat in ansökningar om 
projektbidrag för att genomföra sommarlovsverksamhet i Fisksätra. Föreningen har 
anordnat sommarverksamhet i Fisksätra varje sommar sedan 2007. Fritidsnämnden har de 
senaste åren beslutat att ge ett visst projektbidrag för denna verksamhet. Föreningen har 
efter varje år lämnat en verksamhetsredovisning där de redogör för verksamheten.  
 
Sommaren 2016 vill föreningen anordna Summer sport camp och Summer dance camp. 
Verksamheten erbjuds under de veckor då ingen annan verksamhet erbjuds i Fisksätra. 
Verksamheten är öppen för alla i åldern 8 – 15 år och det är gratis att vara med. Föreningen 
räknar med att mellan 600 och 700 barn kommer att delta.  
 
Fritidsnämnden beslutar att stödja föreningens sommarverksamhet då de möter ett tydligt 
behov som finns i Fisksätra, som visat på goda resultat tidigare år. Verksamheten kan ses 
som en del av fritidsnämndens väsentliga område, att nå nya målgrupper som av olika skäl 
inte tar del av det ordinarie utbudet. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2016  
Bilaga 1. Ansökan om stöd för kostnadsfria sommarlovsaktiviteter i Fisksätra 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 35 FRN 2016/38 

Medborgarförslag om beachvolleyboll i Älta 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att medborgarförslaget om beachvolleybollplan i Älta anses vara 
färdigbehandlat i och med att arbetet med en beachvolleybollplan redan påbörjats på Älta 
Idrottsplats. 

Ärendet 
Björn Hamberg har inkommit med ett medborgarförslag om att bredda utbudet av 
fritidsaktiviteter i Älta genom att anlägga två stycken beachvolleybollplaner på Älta 
Idrottsplats (IP).  
 
Tidigare beslut om beachvolleyboll i Älta finns beslutat i ärende Aktivitets- och 
träningspark vid Älta IP, FRN 2013/182 etapp 2. Förutom beachvolleyboll planeras bland 
annat en hinderbana/motorikbana och basketplan på Älta IP. Etapp 2 påbörjades under 
slutet av 2015, motorikbanan förväntas vara klar under sommaren 2016 och resterande 
byggen inklusive en beachvollybollplan kommer vara slutbesiktigad och satt i drift 
sommaren 2017.  
 
Enheten bedömer att Björns förslag gällande beachvolleyboll i Älta redan är tillgodosett i 
tidigare beslut i ärendet Aktivitets- och träningspark vid Älta IP, FRN 2013/182, etapp 2 
och anser därmed att medborgarförslaget är färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 5 april 2016 
Medborgarförslag om Beachvolleybollplan i Älta 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 36 FRN 2016/61 

En föreningsdag i Nacka – möjlighet att lära känna och 
prova på nya aktiviteter 
Motion den 18 april 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige anser förslaget om att införa en föreningsdag i Nacka färdigbehandlad 
då det sedan tre år tillbaka redan genomförs föreningsdagar i Nacka. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska införa en föreningsdag i Nacka för att öka 
möjligheten för barn, ungdomar och föräldrar att prova på olika verksamheter och bilda sig 
en uppfattning om det fritidsaktivitetsutbudet som finns i kommunen.  
 
Förslaget bedöms inte föranleda någon åtgärd då det sedan tre år tillbaka redan genomförs 
föreningsdagar i kommunen. 
 
Kultur- och fritidsenheten har sedan tre år tillbaka, under två dagar på sportlovet, bjudit in 
både kultur- och fritidsföreningar till en ungdomsmässa i Nacka sportcenter för att visa 
upp sig och erbjuda olika prova-på-aktiviteter. Även kommunens fritidsgårdar, 
Karriärgallerian, Volontär i Nacka, Nackapolarna samt föreningar från övriga civilsamhället 
har varit inbjudna och medverkat på mässan. Alla aktiviteter under mässan har varit 
kostnadsfria och mässan har riktat sig till sportlovslediga barn och ungdomar. De senaste 
två åren har fokus även legat på att bjuda in och nå nyanlända barn och ungdomar, vilket 
har gjorts med stor framgång.   

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2016  
Bilaga: Motion 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Miljöpartiet vill understryka hur viktigt det är att befolkningen i Nacka kommun blir 
stimulerade att ha ett aktivt föreningsliv och friluftsliv. 
 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 36 forts  
 
Att Nacka kommun sedan tre år tillbaka har gemensamma aktiviteter för föreningarna 
anser vi inte räcker – vi måste nå alla medborgare. Därför anser vi att nämnden borde säga 
JA till motionen.”  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 37 FRN 2016/66 

Information om konstgräsplaners miljöpåverkan 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet 

Ärendet 
Ett av Nacka kommuns övergripande mål är att skapa attraktiva livsmiljöer och den 14 
mars 2016 antog kommunfullmäktige Nackas Miljöprogram 2016-2030. Utifrån de 16 
uppsatta nationella miljömålen har miljöprogrammet fastslagit sex områden som anses vara 
mest angelägna varav ett av målen är en giftfri miljö, Nacka ska vara så giftfritt att inte 
människor eller miljö påverkas negativt. 
 
Nacka kommun använder idag miljövänligare alternativ på marknaden för konstgräs och 
kommer i samråd med miljöenheten fortsätta att bevaka frågan om miljöpåverkan och 
arbeta förebyggande. En övergripande miljökonsekvensplan för investeringar och underhåll 
av fotbollsplaner samt miljövänlig deponering och hantering av restprodukter och avfall 
skall göras under året och förväntas i vara klar till årsskiftet 2016-2017. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 13 maj 2016  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 38 

Uppföljning av investeringar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 

Geografiska 
områden 

Projekt 

Typ av objekt 

Status Åtgärd1 

Älta  Älta IP Omläggning av 11-

mannaplan samt 

anläggning av konstgräs 

på 7-mannaplan 

Upphandling klar 

Tilldelningsbeslut ska 

skickas ut 

 

Älta IP 

Återanvända konstgräs 

till spontanytor, i samråd 

med NTN 

Option skrivs in i 

upphandling om fyra 

stycken spontanytor 

Älta IP Etapp 2 påbörjas våren 

2016 

Upphandling pågår 

Sicklagymnastikhall Undersöker möjligheter 

att anlägga 

uppvärmningsyta plan 3 

Avvaktar hyresförslag 

 Saltängen parkplan  Samverkan sker med  

Natur och trafiknämnden 

om upprustning av 

parkplanen 

En av planerna som 

är planerad för Älta 

IP:s gamla konstgräs 

Omläggning under 

sensommaren 

Sicklaön Skuru IP Undersöker 

möjligheterna till att 

anlägga konstgräs på 

idrottsplatsen 

Upphandling under 

sommaren 2016 

arbete utförs efter 

säsong 2016 

 Nacka IP, fotbollstält Tilldelningsbeslutet blev 

överprövat och ligger nu 

hos Förvaltningsrätten 

Dom föll i ärende 

2016-05-16 

Förvaltningsrätten 

godtog ej 

överprövningen 

1 Åtgärder med kursivstil är avvikelse från föregående rapport 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

                                                 



 
26 (29) 

 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Geografiska 
områden 

Projekt 

Typ av objekt 

Status Åtgärd1 

 Nacka sportcentrum 

Multihall 

Förstudiearbetet pågår 

för multihall 

Studiebesök är 

planerade 

  

Orminge, vid Alabastens 

fsk 

Fotbollsplan  

 

Undersöka möjligheterna 

till att anlägga konstgräs 

på befintlig grusyta 

 

 Björknäs ishall Projektering av en 

samproduktion av 

isolering och tillbyggnad 

av nya omklädningsrum 

Eget ärende för FRN 

(hyrestillägg) 

Fastighet tar ärendet 

till KSSU 2016-05-25 

(investeringsbeslut) 

 

Saltsjö-Boo 
Myrsjö IP Projektering och 

förundersökning 

angående 

simhallsbyggnation 

Fortlöper 

 Fisksätra 

Idrottshall av typ friidrott 

Förstudieskede 

framtagande av inriktning 

och placering  

 

 Saltsjöbaden 

Ny simhall  

Förstudie pågår  

Placering av eventuell 

ersättningsbassäng 

 

Saltsjöbaden/Fisksätra Föreningslokal 

Saltsjöbadens IP  

Iordningsställande av 

lokal  

Klart 1 juli 2016 

                   Beslutade, ej påbörjade projekt 
  

Geografiska 
områden 

Projekt 
Typ av objekt 

Status Åtgärd 

Älta Sporthall 

Sigfridsborg 

Fullstor sporthall 

planerad till 2020 
 

 Ridanläggning 

Källtorp 

Investeringsprojektet 

framflyttat till 2018 
 

Saltsjö-Boo Myrsjö sporthall Ny sporthall 

Projektering 2016 

Produktionstid 2017-

2018 

 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

                           Lokalenheten informerar 
Geografiska 

områden 

Projekt 

Typ av objekt 

Status Åtgärd 

Sicklaön Skuru sporthall En kemikaliefri metod 

prövas för tillfället för 

att eliminera 

problemen med ”hala 

golv”  

Arbetet fortlöper 

 Nacka Bollhall Nytt golv planeras att 

läggas in under 

sommaren 2016 

Lokalenheten behandlar 

anbud för 

golvomläggning 

Saltsjö-Boo Myrsjö sporthall Renovering av 

omklädningsrum är 

påbörjat 

Arbetet beräknas klart till 

skolstart 

 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2016  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 39 

Delegationsbeslut och anmälningsärenden  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna.  

Handlingar i ärendet 

Skrivelser 
• Brev till fritidsnämnden, Stora idrottsklubbar inom segling 

Protokoll 
• Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde den 21 april 2016 § 

83, Traditionsfirande i Nyckelviken  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade att den har tagit del av handlingar till protokollet.  
 
- - - - - 
  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 



 
29 (29) 

 31 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

§ 40 

Övriga frågor  
Ramzi Ben Youssef (V) lyfter frågan om att fritidsnämnden bör diskutera fritidsgårdsfrågor 
på nästkommande sammanträde och bör därför bjuda in fritidsgårdspersonal att medverka. 
Nämnden diskuterar förslaget. Kultur- och fritidsenheten tar med sig frågan och 
återkommer med förslag på ett möjligt upplägg i höst.   
 
Bosse Ståldal (NL) lyfter frågan om att underhållet på Fisksätra idrottsplatsen är eftersatt. 
Kultur- och fritidsenheten kommenterar frågan och anger att man tittar på hur olika 
fritidsverksamheter och även området kan utvecklas.     
 
- - - - - 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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